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Svar på skrivelse om vänskapsbänkar 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

Sammanfattning 
Sverigedemokraterna (SD) i Kungsholmens stadsdelsnämnd inkom 
den 25 januari 2024 med en skrivelse om Vänskapsbänkar. I 
skrivelsen efterfrågas särskilda bänkar som ska uppmuntra till 
samtal mellan människor, främja gemenskap och motverka psykisk 
ohälsa. 
 
Förvaltningen har tagit del av andra kommuners satsningar på 
Vänskapsbänkar och ser att bänkarna är en del av dessa kommuners 
arbete med att främja psykisk hälsa. Ett projekt med 
Vänskapsbänkar skulle kunna initieras av olika delar av 
förvaltningen och skulle behöva ske i samverkan mellan 
avdelningar och enheter samt andra delar av Stockholms stad. Till 
exempel socialtjänsten och äldreomsorgen har psykisk hälsa och 
prevention som en del av sitt uppdrag, men även inom 
förvaltningens trygghetsarbete skulle konceptet kunna vara aktuellt. 
Förvaltningen ser vidare att det skulle vara relevant att frågan 
samordnades centralt i staden och tillsammans med Region 
Stockholm, särskilt med tanke på de kommunikationsinsatser som 
krävs. 
 
Skulle Stockholms stad vilja ta fram Vänskapsbänkar på liknande 
sätt som andra kommuner har gjort så har förvaltningen inget emot 
att de placeras ut i några utvalda parker inom Kungsholmens 
stadsdelsområde. I andra kommuner har bänkarna placerats på 
gator, torg och i parker men även inomhus i kommunens offentliga 
lokaler. 
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Skrivelse om vänskapsbänkar 
 

Bakgrund 
Sverigedemokraterna (SD) i Kungsholmens stadsdelsnämnd inkom 
den 25 januari 2024 med en skrivelse om Vänskapsbänkar. 
Stadsdelsnämnden beslutade att lämna över skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 

Ärendet 
I skrivelsen efterfrågas så kallade Vänskapsbänkar, som beskrivs 
som särskilda bänkar som ska uppmuntra till samtal mellan 
människor, främja gemenskap och motverka psykisk ohälsa. 
Vänskapsbänkarna ska vara målade i en karaktäristisk färg och ha 
en tillhörande skylt som beskriver bänkarnas särskilda syfte. I 
skrivelsen föreslås att Kungsholmens stadsdelsnämnd ger i uppdrag 
till förvaltningen att utforma ett antal Vänskapsbänkar med 
tillhörande skylt.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av avdelningen för stadsutveckling i samråd 
med socialtjänstavdelningen. Stadsdelsnämndens pensionärsråd och 
rådet för funktionshinderfrågor har beretts möjlighet att lämna sina 
synpunkter i ärendet och eventuella synpunkter från dem återfinns i 
protokoll från respektive råd. 

Förvaltningens synpunkter 
Förvaltningen har tagit del av andra kommuners satsningar på 
Vänskapsbänkar och ser att bänkarna är en del av dessa kommuners 
arbete med att främja psykisk hälsa, till exempel med syfte att 
motverka ensamhet och förebygga suicid.  
 
Förvaltningen ser att kunskapsspridning och kommunikation är en 
stor del i projekten med Vänskapsbänkarna. Förutom skyltar på 
bänkarna har kommunerna ofta skapat en webbsida. På webbsidan 
finns samlad information om till exempel hur man inleder samtal, 
hur man pratar med någon som mår dåligt samt länkar till andra 
webbplatser och stödlinjer för den som behöver hjälp. Skyltarna på 
bänkarna har ofta en QR-kod som leder till webbsidan. 
 
Ett projekt med Vänskapsbänkar skulle kunna initieras av olika 
delar av förvaltningen och skulle behöva ske i samverkan mellan 
avdelningar och enheter samt andra delar av Stockholms stad. Till 
exempel socialtjänsten och äldreomsorgen har psykisk hälsa och 
prevention som en del av sitt uppdrag, men även inom 
förvaltningens trygghetsarbete skulle konceptet kunna vara aktuellt. 
Förvaltningen ser vidare att det skulle vara relevant att frågan 
samordnades centralt i staden och tillsammans med Region 
Stockholm, särskilt med tanke på de kommunikationsinsatser som 
krävs. 
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Skulle Stockholms stad vilja ta fram Vänskapsbänkar på liknande 
sätt som andra kommuner har gjort så har förvaltningen inget emot 
att de placeras ut i några utvalda parker inom Kungsholmens 
stadsdelsområde. I andra kommuner har bänkarna placerats på 
gator, torg och i parker men även inomhus i kommunens offentliga 
lokaler. 
 
 
Ann-Christine Hansson  Karin Ekrin 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
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stadsdelsförvaltning 
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